

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 102b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

46 members

Albania

Andorra

Armenia

Austria

Azerbaijan

Belgium

Bosnia and Herzegovina

Bulgaria

Croatia

Cyprus

Czech Republic

Denmark

Estonia

Finland

France

Georgia

Germany

Greece

Hungary

Iceland

Ireland

Italy

Latvia

Liechtenstein

Lithuania

Luxembourg

Malta

Moldova

Monaco

Netherlands

Norway

Poland

Portugal

Romania

Russia

San Marino

Serbia

Slovakia

Slovenia

Spain

Sweden

Switzerland

"The former Yugoslav

Republic of

Macedonia"

Turkey

Ukraine

United Kingdom



Council of Europe Secretary General: The new Agency should help the EU to better respect human rights

Statement by Terry Davis following the adoption of the Regulation establishing the EU Fundamental Rights Agency

Strasbourg, 15.02.2007 - I welcome the decision by the EU Council of Ministers to create a new Fundamental Rights Rights Agency with a mandate to scrutinise EU institutions and the application of EU laws. This is an important and challenging task, and the new Agency can make a useful contribution in helping the EU to comply with the Council of Europe standards based on the European Convention on Human Rights.

The EU has asked the Council of Europe to participate in the administration of the new Agency and I will immediately begin talks to agree on more detailed arrangements which should help the Agency to benefit from the Council of Europe expertise, rationalise the use of taxpayers' money and prevent double standards in human rights protection in Europe.

The logical next step in improving the protection of human rights within the EU should be the decision to accede to the European Convention on Human Rights. Until this happens, EU institutions will remain the only executive power in Europe which may affect human rights of individuals without being exposed to the scrutiny of the European Court of Human Rights.

Secrétaire Général du Conseil de l'Europe : La nouvelle agence devrait aider l'UE à mieux respecter les droits de l'homme

Déclaration de Terry Davis à la suite de l'adoption du Règlement portant création de l'Agence des droits fondamentaux de l'Union européenne

Strasbourg, 15.02.2007 – Je salue la décision prise par le Conseil des Ministres de l'Union européenne de créer une nouvelle Agence des droits fondamentaux mandatée pour examiner de près les institutions de l'UE et l'application des législations de l'UE. C'est une tâche importante et difficile, et la nouvelle Agence pourrait apporter une précieuse contribution en aidant l'UE à respecter les normes du Conseil de l'Europe fondées sur la Convention européenne des droits de l'homme.

L'Union européenne a demandé au Conseil de l'Europe de participer à la gestion de la nouvelle Agence. J'entreprendrai immédiatement des pourparlers en vue de convenir de dispositions plus précises qui devraient aider l'Agence à bénéficier de l'expertise du Conseil Europe, à rationaliser l'utilisation de l'argent des contribuables et à éviter de faire deux poids deux mesures en matière de protection des droits de l'homme en Europe.

La prochaine étape logique pour améliorer la protection des droits de l'homme au sein de l'Union européenne devrait être la décision d'adhérer à la Convention européenne des droits de l'homme. D'ici là, les institutions de l'UE demeureront le seul pouvoir exécutif d'Europe qui peuvent porter atteinte aux droits de l'homme des personnes sans être soumis au contrôle de la Cour européenne des droits de l'homme.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.